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PRAHA Vila Milada na hranicích Troje a Holešovic mohla být už opravená a mohla sloužit studentům. Karlova univerzita
tam chce už léta vybudovat studentské centrum. Ministerstvo školství podepsalo se školou smlouvu na převod domu
už v roce 2010. Od té doby dokumenty leží na ministerstvu financí. O dům se tak zajímají jen squateři, kteří do něj o
víkendu vnikli a vyvolali tím doslova policejní manévry.
Teď kvůli zásahu policistů někteří z nich zvažují trestní oznámení. Při zásahu ze soboty na neděli byli zraněni čtyři
squateři a dva policisté. Policie tak nyní zjišťuje, jestli může některé útočníky stíhat kvůli násilí proti úřední osobě. Za
to hrozí až šestiletý trest vězení.
Policisté o víkendu zadrželi 27 lidí, po výslechu je propustili. Podle státního zástupce se dopustili maximálně přestupku.
„Nevylučujeme, že by se mohla právní kvalifikace ještě změnit, a to na základě výslechu nájemce vily, a především po
vyhodnocení záznamů,“ uvedla policejní mluvčí Jana Rösslerová.
Stát versus stát: opravu vily brzdí letitý spor
Celé akce se účastnila asi stovka policistů z různých složek pražské policie, nasazen byl i vrtulník. Náklady na zásah
byly podle policie minimální. Policisté totiž byli ve službě.
Asi deset mužů zákona střežilo vilu i včera, přestože squateři v neděli večer z místa odešli. Dnes by měl vilu její nájemce
dostatečně zabezpečit, aby se do ní znovu někdo nedostal, doplnila Rösslerová. To je ale zřejmě zase na nějakou dobu
poslední úprava chátrajícího domu. Ministerstvo financí totiž dohodu o jejím převodu brzdí.
„Univerzita nedoložila veřejný zájem na bezúplatnosti tohoto převodu. V přiložených podkladech k žádosti nebyl uveden
vůbec žádný konkrétní budoucí způsob využití těchto domů. Bylo pouze obecně konstatováno, že budovy budou
zhodnoceny a využity pro pracoviště UK,“ odůvodňuje zamítnutí žádosti správce státní kasy.
Univerzita o vilu stále stojí. Nyní se snaží argumenty přesvědčit ministerstvo financí, že využití objektů je v souladu s
veřejným zájmem. „Předpokládáme rekonstrukci vily a její využití například pro ubytování mezinárodních doktorandů,“
říká mluvčí školy Václav Hájek.


